
 

                                                 PROTOKÓŁ  Nr XI/2011 
 
z XI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 30 listopada  2011r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 9˚˚ do 11.25.  
                                Ad.1.  Otwarcia XI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych na Sesji radnych, sołtysów i gości 
zaproszonych.   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecny na Sesji: Jerzy Kopeć. 
Lista obecności – w załączeniu. 
                              Ad.2. Następnie  odczytał  porządek XI Sesji Rady Gminy: 
    1. Otwarcie XI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    2. Przyjęcie porządku XI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
    3. Przyjęcie Protokołu z  X  Sesji Rady Gminy. 
    4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na X Sesji Rady Gminy    
        Solec-Zdrój. 
    5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
    6. Interpelacje i zapytania radnych. 
    7. Uchwała w sprawie  określenia wysokości stawek podatku od   
        środków   transportowych. 
    8. Uchwała w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta dla      
        obliczenia  wysokości podatku rolnego na 2012r. 
    9. Uchwała w sprawie wysokości stawek  podatku od nieruchomości     
        oraz zwolnień przedmiotowych w tym podatku. 
  10. Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  
        wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków, obowiązujących na terenie     
       gminy  Solec-Zdrój na 2012 rok.  
  11. Uchwała w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grup  taryfowych    
        za zbiorowe dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków na   
        terenie gminy Solec-Zdrój na 2012 rok. 
  12. Uchwała w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy  
         finansowej Powiatowi Buskiemu na realizację zadania pn. „Zakup   
         samochodu operacyjnego dla Komendy Powiatowej Państwowej Straży  
         Pożarnej w Busku-Zdroju”. 
Proponuje się w miejsce dotychczasowego punktu  13 o treści  „ Uchwała w sprawie zaciągnięcia 
długoterminowego kredytu”  
pkt  13. Uchwała  w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie. 
i          
13.a/ Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu  na finansowanie planowanego deficytu budżetu 
Gminy. 
14. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej    
       Gminy Solec-Zdrój na lata 2011 – 2021. 
  15. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2011r. 
  16. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
  17. Wolne wnioski i zapytania. 
  18. Zakończenie obrad.                                                                                
       Proponowany porządek posiedzenia  poddany pod głosowanie radnych, został  przyjęty  
jednogłośnie.                    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  



protokołu z  X Sesji Rady Gminy.  
Protokół uznany został za przyjęty .        
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na X  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Jan Żubrowski: 
- Otoczenie ul. Magnoliowej jest bardzo zaniedbane. 
- Jeszcze raz podjąć próbę wykupu działki  od p. Piotrowskiego i zagospodarować ją. 
- Ustawić tablicę ogłoszeniową obok kasztana przy końcu ul. Magnoliowej, ponieważ do drzewa 
przybijane są  ogłoszenia. 
- Budowa hali sportowej spowodowała duże utrudnienia w ruchu drogowym. Jeżeli jest już 
wykupiony plac obok szkoły , to należy zagospodarować na postój. 
- Czy solary będą montowane zgodnie z programem realizowanym przez Gminę? 
Czy właściciele, którzy założą sobie solary we własnym zakresie, mogą liczyć na dopłatę ze strony 
Gminy? 
Radny Czesław Zeliasz: 
- W Piestrzcu jest jeden przystanek dla dzieci dojeżdżających autobusem szkolnym. Niektóre z nich 
mają ponad  kilometr drogi do przystanku. Czy dla tych dzieci autobus może zatrzymywać się w 
drugim miejscu? 
Radny Paweł Fortuna: 
- Po przeprowadzonych robotach kanalizacyjnych w Zielonkach , wykonawca do chwili obecnej nie 
uporządkował za sobą terenu. W dalszym ciągu brak jest dojazdu do pól, studzienki kanalizacyjne są 
źle wykonane. 
- Przy drodze powiatowej w Zielonkach  obsuwa się chodnik. 
- Nie są budowane dojazdy do domów. 
Radny Jacek Żółtak: 
- Oznakować lepiej drogę powiatową w Solcu. Ustawić znak „Droga z pierwszeństwem przejazdu”. 
- Zorganizować dyżur niedzielny w jednej z aptek w Solcu. 
- Powiększyć parking przy ul. Żeromskiego. 
Radny Jan Powroźnik: 
- Na drodze obok kościoła zamontować próg zwalniający. 
Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- W Zborowie nic nie zostało zrobione: 
   - droga od p. Biskupka do Zwierzyńca,  
   - próg zwalniający w stronę p. Galusa, 
   - nie zainstalowano schodów ani pompy na studnisku, 
   - brak barierki przy zakręcie i przy moście, 
- Są nowe sprawy: 
   - poprowadzić dalej chodnik przy szkole, 
   - W jakich godzinach będzie działało przedszkole w następnych latach?  Jeżeli będą to godziny 7-15 
to nie będzie chętnych. W godzinach 7 – 13 koszty są mniejsze i na pewno będzie 12 dzieci. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- Przeznaczyć samochód kamienia na utwardzenie drogi do p. Diabełka. 
- Przekazać środki finansowe na dokończenie  w tym roku świetlicy w Piasku Małym. 
Radny Stanisław Doktór: 



- Monitować w ŚZMiUW w Kielcach o przyspieszenie prac związanych z czyszczeniem Rzoski. Koryto 
zarośnięte jest szuwarami, bobry zrobiły tamę . 
- Drogę Klucz – Strumień oddać powiatowi, aby zrobił nawierzchnię i połączył z Brzostkowem.  
- Wybudować chodniki z Solca do sąsiednich miejscowości. 
Radny Kazimierz Pałys: 
-Wyłożyć płytami rów obok p. Marcinkowskiego. 
- Na Strudze w Zborowie bobry robią tamy. Woda wypływa na łąki. 
Radny Czesław Zeliasz: 
-  Wybudować chodnik w Piestrzcu. 
Radny Adrian Babiarz: 
- Naprzeciw szkoły i remizy w Piestrzcu ustawić lustra. 
Z Radny Jerzy Łukasiewicz: 
- Poprawić chodnik oraz wysypać drobnym kamieniem drogę , w miejscach gdzie były prowadzone 
prace kanalizacyjne. 
Radny Stanisław  Żelazny: 
- Może istnieje inna możliwość odprowadzenia wody w miejscach, gdzie bobry zrobiły tamę, np. rurą 
wpuszczoną w tamę? 
                          Ad.7. Przewodniczący Rady Czesław Stępień poinformował , że radni otrzymali  
projekty uchwał do zapoznania się  z nimi. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady 
Gminy , podczas których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną 
opinię.  
Wszystkie przedłożone projekty większością głosów otrzymały pozytywną opinię komisji.      
         W związku z powyższym Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie  
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.  
Nikt nie zgłosił uwag w powyższej sprawie. Uchwała poddana pod głosowanie została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za – 14,  
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0 . 
Uchwała Nr XI/51/2011 w sprawie– w załączeniu. 
                       Ad.8. Następnie radni przystąpili do głosowania nad uchwałą w sprawie obniżenia 
średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości podatku rolnego na 2012 rok. 
Przewodniczący Czesław Stępień odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w powyższej sprawie. 
Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za – 11 
Przeciw – 1 
Wstrzymało się – 2 . 
Uchwała nr XI/52/2011 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla obliczenia wysokości 
podatku rolnego na 2012 r. – w załączeniu.  
                     Ad.9. W dalszej kolejności Przewodniczący Rady Czesław Stępień 
odczytał i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie wysokości stawek podatku  od nieruchomości 
oraz zwolnień przedmiotowych w tym podatku.   
Na pytanie radnego Włodzimierza Grabdy czy mieszkańcy będą płacić podatek od nieruchomości, 
Wójt Adam Pałys odpowiedział, że na pdejmowana dziś uchwała  zwalnia mieszkania od  podatku. 
Uchwała  została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za- 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 1. 
Uchwała Nr XI/53/2011 w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień 
przedmiotowych w tym podatku – w załączeniu. 



                        Ad.10. Wójt poinformował, że proponuje nowe stawki  za wodę i ścieki, których 
wysokość uzależniona jest od grupy taryfowej. Wzrost ceny energii elektrycznej w dużym stopniu 
wpłynął na koszty zarówno wody jak i ścieków.  
Przewodniczący Czesław Stępień odczytał treść uchwały i poddał ją pod głosowanie. 
Za przyjęciem głosowało – 13 radnych, 
Przeciw – 1 radny, 
Wstrzymało się – 0 – radnych. 
Uchwała nr XI/54/2011 w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków, obowiązujących na terenie gminy Solec-Zdrój na 2012 rok -  w załączeniu. 
                         Ad.11. W związku ze wzrostem cen za wodę i ścieki Wójt proponuje odbiorcom w 2012 
r. dopłatę zarówno do pobranej wody jak i odprowadzonych ścieków. 
Przewodniczący odczytał uchwałę w tej sprawie i poddał ją pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
Za przyjęciem – 14, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 0. 
Uchwała Nr XI/55/2011 w sprawie ustalenia dopłat do wybranych grupa taryfowych za zbiorowe 
dostarczanie wody i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie gminy Solec-Zdrój na 2012 rok – w 
załączeniu. 
                       Ad.12. Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę uchylającą uchwałę 
podjętą na poprzedniej Sesji w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi buskiemu. Nikt  nie 
zgłosił uwag w związku z czym została poddana pod głosowanie i została przyjęta przy 14-tu głosach - 
za, 0 - przeciw, 0 - wstrzymujących się. 
Uchwała Nr XI/56/2011 w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
Powiatowi Buskiemu na realizację zadania pn. „Zakup samochodu operacyjnego dla Komendy 
Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Busku-Zdroju” – w załączeniu. 
                       Ad.13. Skarbnik Zofia Kopeć wyjaśniła zebranym, że zgodnie z zaleceniami Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Kielcach, należy podjąć dwie uchwały dotyczące zaciągnięcia przez Gminę 
kredytu. 
Pierwszą z nich jest uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie. 
Przewodniczący odczytał jej treść i poddał pod głosowanie: 
 Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów: 
Za – 13, 
Przeciw – 0, 
Wstrzymało się – 1. 
Uchwała Nr XI/57/2011 w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie - w 
załączeniu. 
                      Ad.13a/ Drugą konieczną do podjęcia uchwałą związaną z zaciągnięciem kredytu jest 
uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy. 
Odczytana przez Przewodniczącego i poddana pod głosowanie została przyjęta 14-oma głosami „za”, 
0 – przeciw, 0 –wstrzymujących się. 
Uchwała nr XI/58/2011 w sprawie zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu 
budżetu Gminy – w załączeniu. 
                  Ad.14. Następnie Przewodniczący  odczytał  i poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie  
zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej. 
       Nikt z radnych nie wniósł pytań ani zastrzeżeń. Podczas głosowania uchwała została przyjęta 
następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 14 radnych, 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych. 
Uchwała Nr XI/59/2011 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na 
lata 2011 - 2021 – w załączeniu. 



                          Ad.15.  Nie budziła zastrzeżeń uchwała w sprawie dokonania zmian budżetu gminy na 
2011 r. Po jej odczytaniu za przyjęciem głosowało – 14 radnych,  
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych.  
Uchwała Nr XI/60/2011 w sprawie  dokonania zmian w budżecie gminy na 2011 r. – w załączeniu. 
                       Ad.16. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje udzielił  
 Wójt Gminy Adam Pałys: 
- Przy ulicy Magnoliowej Gmina nie posiada żadnego gruntu. Przylegająca działka jest własnością 
prywatną. Gminy nie stać na jej wykup  pod zagospodarowanie z uwagi na zbyt wygórowaną cenę. 
- Obok kasztana będzie ustawiona tablica ogłoszeniowa. 
- Zmienione zasady ruchu, spowodowane robotami budowlanymi przy hali sportowej,  utrudniły 
mieszkańcom  poruszanie się po  ulicy Szkolnej. Zmiana ta była jednak konieczna. 
- Jest problem z parkowaniem samochodów. Działka  obok szkoły nie jest jeszcze wykupiona i nie 
może być zagospodarowana pod postój dla samochodów. 
- Program zakładania kolektorów słonecznych jest realizowany. Obecnie jest przedłużony termin 
składania wniosków. Osoby, które zamontowały solary we własnym zakresie nie otrzymają 
dofinansowania. 
   Kierownik Referatu Grzegorz Jabłoński poinformował, że w chwili obecnej jest złożonych 46 
wniosków. Do końca bieżącego roku będzie wyłoniony wykonawca, a w 2012 roku powinien nastąpić 
montaż kolektorów. 
- Autobus szkolny nie może zatrzymywać się w Piestrzcu w dwóch miejscach, ponieważ wydłuża to 
czas jazdy. Obowiązek  dowożenia do szkoły istnieje przy odległości większej niż trzy kilometry. 
- W sprawie naprawy chodnika przy drodze powiatowej zostanie złożony odpowiedni wniosek. 
- Wadliwie wykonane studzienki kanalizacyjne w Zielonkach należy zgłosić do Pana Piotra Kality. 
- Obsuwanie się chodnika w Zielonkach było już kilka razy zgłaszane do powiatu. Wniosek zostanie 
złożony po raz kolejny. 
- Drogi dojazdowe do domów są robione w miarę posiadanych środków finansowych. 
- Wniosek o odpowiednie oznakowanie nowej drogi został złożony. 
- Wójt wystąpił do Starosty o wyznaczenie apteki, która w niedzielę będzie pełnić dyżur. 
- Aby powiększyć parking przy ul. Słonecznej, należy przebudować chodnik, a na to nie ma obecnie 
środków finansowych. 
- W Zborowie realizowana jest ważna inwestycja: kanalizacja. W miarę posiadanych środków 
budowane są drogi .  Chodnik budowany jest wyłącznie ze środków powiatu. Wójt wystąpił o 
dodatkowe prace przy budowanym chodniku. 
- Obecnie, z powodu braku odbioru kanalizacji w Zborowie, nie może być montowany próg 
zwalniający. W przypadku jego budowy należy rozważyć również stronę finansową, ponieważ jego 
umieszczenie wiąże się z zakupem odpowiednich znaków drogowych. 
- Ponowi wniosek w sprawie ustawienia barierek przy drodze powiatowej . 
- Brak chodnika przy drodze na Janów również jest spowodowany nieodebraną kanalizacją. 
- Będzie ponaglenie o wysypanie drobnego kamienia na drodze na Janów. 
- Wójtowi nic nie jest wiadomo, aby zmieniły się godziny pracy przedszkola w Zborowie. 
- Badania wody z ujęcia na Studnisku wykazały, że woda nie nadaje się do spożywania, w związku z 
czym ani pompa ani schody nie będą robione. 
- Droga do p. Diabełka będzie wysypana kamieniem. 
- W tym roku brak jest środków na dokończenie świetlicy w Piasku Małym. 
- Bobry są zwierzętami chronionymi. Jednak budowane przez nich żeremia powodują zamknięcie 
przepływu wody w cieku. Złożony zostanie wniosek o rozwiązanie tego problemu. 
- Trwają rozmowy z powiatem w sprawie przejęcia drogi Klucz – Strumień. 
- Jest rozważana propozycja, aby drogi prowadzące z Solca do sąsiednich miejscowości zostały 
poszerzone o wyasfaltowany pas drogowy, który służyłby  jednocześnie  pieszym i rowerzystom. 
- Rów obok p. Marcinkowskiego będzie wyłożony płytami. 
- Do powiatu zostanie skierowany wniosek o ustawienie luster w Piestrzcu. 



- W związku z nowo wybudowaną drogą trwają rozmowy  z powiatem na temat organizacji ruchu z tej 
strony Solca. 
                       Ad. 17. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
             Pan Czesław Zeliasz: 
- Duża odległość do autobusu muszą pokonywać dzieci małe. Są różne warunki pogodowe stąd też 
jest wniosek o utworzenie drugiego przystanku w Piestrzcu. 
             Pan Wiesław Sowiński: 
- Koryto Rzoski jest bardzo zarośnięte. 
             Pan Józef Zych: 
- W Zagajowie za wcześnie gasną lampy uliczne.  Dzieci idące do autobusu mają nieoświetloną drogę. 
            Pan Stanisław Grochowski: 
- Co roku wzrasta podatek od nieruchomości zajętych na działalność gospodarczą, spada natomiast 
opłacalność prowadzenia tej działalności. Sklepy objazdowe jeżdżą po wsiach i prowadzą handel, a 
nie płacą żadnych podatków. 
- Czyją własnością są budowane baseny mineralne, kto finansuje tą inwestycję i kto będzie zatrudniał 
pracowników? 
            Pan Jerzy Łukasiewicz: 
- Wójt obiecywał, że każde dziecko będzie dowożone. 
- Oznakowanie progu zwalniającego nie jest drogie. 
- Kiedy będzie zrobiona droga od Biskupka do Zwierzyńca. 
             Pan Stanisław Doktór: 
- Utwardzić pobocze przy szkole w Wełninie w miejscu, gdzie zatrzymuje się autobus. 
- Zrobić chodnik od szkoły do krzyżówki. 
            Pan Jan Kaczmarczyk: 
- Droga w Zielonkach w dalszym ciągu nie jest doprowadzona do poprzedniego stanu. 
            Pan Zdzisław Juszczyk: 
-Doinformować mieszkańców Piestrzca oraz osoby posiadające grunty w Piestrzcu , a mieszkające w 
innych miejscowościach , o prowadzonym  scaleniu. 
            Pan Józef Nowak: 
- W Kikowie w miesiącu grudniu br. będzie prowadzone szkolenie z zakresu stosowania środków 
ochrony roślin. Chętni mogą  zgłaszać swoje uczestnictwo. 
             Wójt Adam Pałys: 
- Zostanie złożony wniosek do ŚZMiUW w Kielcach o wykoszenie Strumienia. Jednocześnie dyrektor 
zostanie zaproszony na następną sesję RG. 
- W sprawie zmiany godzin oświetlenia ulicznego w Zagajowie jest już złożony wniosek. 
- Stawki podatku nie są podnoszone co roku. Nie ma odpowiednich uregulowań prawnych 
dotyczących handlu obwoźnego. 
- Baseny mineralne budowane są w partnerstwie publiczno-prywatnym. Ich budowę finansuje 
inwestor prywatny. Właścicielem basenów jest Gmina zaś odpowiednio spisana umowa reguluje 
zasady współdziałania obu partnerów.  
- Ponieważ nie odbył się jeszcze odbiór kanalizacji, nie  będzie rozważana potrzeba montażu progu 
zwalniającego. 
- Pobocze przy szkole w Wełninie będzie wyrównane i utwardzone. 
- Będzie ponaglenie w sprawie naprawy drogi w Zielonkach. 
- Scalenie prowadzi starostwo w Busku i ono jednocześnie zajmuje się informowaniem rolników.  
Pan Czesław Zeliasz wyjaśnił, że stosowne ogłoszenia są wywieszone w całej miejscowości Piestrzec. 
                      Ad.18. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący Rady Czesław 
Stępień dokonał zamknięcia XI Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
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